
Årsmelding Nittedal Elveforum 

ÅRSMØTE 14/3-2023 

Org. 924 699 167 
 

Sted: Utheim 

 

Saksliste: 

1. Konstituering 

a. Registrering møtedeltakere 

b. Valg av møteleder og møtereferent 

c. Godkjenning av innkalling og saksliste 

d. Valg av 2 medlemmer til å underskrive protokollen 

2. Styrets beretning for 2022 (Vedlegg 1) 

3. Årsregnskap 2022 (Vedlegg 2) 

4. Budsjettforslag 2023 (Vedlegg 3). Styret ber om rett til å justere budsjettet gjennom året 

5. Valg 

6. Prioriterte aktiviteter for 2023 

7. Eventuelt 

 

Rotnes, Nittedal 28. Februar 2023 

Nittedal Elveforum 

 

Sign. ___________________ 

Anders Nermoen (styreleder) 

 

Vedlegg: 

1. Styrets beretning for 2022 

2. Årsregnskap 2022 

3. Budsjett 2023 

Kontingent: Konto: 2280 47 99773 

• 200 kr for enkeltmedlem eller 500 kr for familie. 

• Egne satser for bedriftsmedlemskap hvor kontingenten fastsettes av antall ansatte. 

  



STYRETS BERETNING FOR 07.03.2022 – 14.03.2023 

1. STYRET 
Styret har bestått av: 

• Styreleder (-): Anders Nermoen på valg nå. Valgt fra 2020 til 2023 (*) 

• Styremedlem/kasserer: John Ivar Rygge valgt 2022 frem til 2024 (#). Må velges. 

• Styremedlem Randi Bang valgt i 2022 til 2024 

• Styremedlem: Karl Jan Aanes på valg nå. Valgt i 2020 frem til 2023 

• Styremedlem: Hans Martin Monrad-Haslum på valg nå. Valgt i 2020 frem til 2023 

• Styremedlem: Knut Holager valgt i 2022 til 2024 

• Styremedlem: Knut Olufsen på valg nå. Valgt fra 2020 til 2023 

• Varamedlem: Silje Iren O. Gundersen på valg. Valgt 2022 til 2023 

• Varamedlem: Lisa Redford på valg. Valgt fra 2022 til 2023 

 

• Revisor: Keith Redford valgt 2022 til 2024 

 

• Valgkomite: John Ivar Rygge (#) valgt 2021 frem til 2024 

• Valgkomite: Andreas Wessel på valg nå. Valgt i 2020 frem til 2023 

 

(*) Flyttet årsmøte fra november til mars hvilket gjør at man velges for ett ekstra år til neste 

følgende årsmøte. 

(#) Trekker seg. 

(-) Styreleder velges i årsmøtet. 

 

2. Økonomisk resultat 2022 (vedlegg 2) 
Vi har to regnskap for 2022, ett for driften av foreningen og ett for kjempespringfrøprosjektet. Vi gjorde 

store investeringer i båt, henger, sikkerhetsutstyr og annet utstyr i 2021. I 2022 er hovedkostnadene 

relatert til betaling av lønn for de tre som ryddet Kjempespringfrø.  

Nittedal Elveforum hadde inneværende år i alt 

• 12 familiemedlemskap a 500 kr 

• 16 enkeltmedlemskap a 200 kr 

 

Nittedal Elveforum fikk i 2022 innvilget støtte fra Handelens Miljøfond på 180 000 kr og fra Nittedal 

kommune på 75 000 kr i forsterkning til et prosjekt for å rydde opp i flytende søppel langs elva.  

Vi har 40 personer på epostlisten, hjemmeside og en aktiv Facebook-konto. 

Resultatregnskapet viser en balanse per 31/1-2022 på kr 126 404,84.  

3. BUDSJETT 2023 (vedlegg 3) 
For Nittedal Elveforum har vi i år tre ulike budsjett: a) Organisasjonen selv, b) kjempespringrøprosjektet 

og c) opprydding av flytende søppel.  

Hovedposter inntekter: 

- Medlem 

- Midler fra Nittedal Kommune, Sparebankstiftelsen, Statsforvalteren, Handelens miljøfond og Hold 

Norge Rent. En liten andel av omsøkte midler går til organisasjonen. 

Utgifter for organisasjonen: 



- Leie av lokaler til forummøter, styreweb, etc., 

- Løpende kostnader til rydding av søppel og fremmedartsprosjektet mm 

4. STYRETS BERETNING 
4.1 Innledning 
Vi har avholdt tre styremøter i 2022. Det har vært løpende muntlig kontakt og e-postutvekslinger ved 

behov. Fremover skal alle medlemmer inviteres med på alle styremøter. Vi har hatt tre ansatte som har 

jobbet for oss i Fremmedartsprosjektet. Dette viser at Nittedal Elveforum har utviklet seg og er i år klar for 

å ta større oppgaver: 

Vi vil fortsette ansette folk i Fremmedartsprosjektet, og vil mobilisere folk til å rydde søppel.  

Gjennom praktisk miljøarbeid vil vi øke medlemskontakten og bidra til å kanalisere miljøengasjementet 

inn i praktisk arbeid for elva og den nære naturen. 

Videreutvikle samarbeidet med Handelens Miljøfond, Hold Norge Rent, og NAV. Det er svært viktig for 

oss å utvikle samarbeidet med ROAF, Lillestrøm og Nittedal kommune. Vi vil også få mer samarbeid med 

næringsliv, idretten, skoler, og speideren, med videre. 

Hovedresultat fra 2022: 

- Etablert solid finansiering for søppelrydding og ryddeprosjektet fra Handelens Miljøfond og 

Nittedal Kommune 

- Fremmedartsprosjektet 

- andre ting? 

Våre hovedmål for 2023:  

• Gjennomføre år tre av fremmedartsprosjektet (bekjempelse av Kjempespringfrø) 

• Gjennomføre søppelprosjektet sponset av Nittedal kommune og Handelens Miljøfond 

(kartlegging, plukking, flytende søppel, rettferdig finansiering av oppsøkende miljøtjenester) 

• Vurdere tiltaket i elvekraftverkene i Hakadal. Oppfølging av bekymringsmelding. Komme til 

enighet med Løvenskiold om hvordan sikre livet nedstrøms elvekraftverkene i Hakadal.  

• Arbeide frem tiltak for naturrestaurering og en mer seriøs forvaltning av kantsonereglene. Vi vil 

bidra til å sikre kommunen mot konsekvensene av klimaendringer ved å styrke naturens evne til å 

redusere flomtoppene ved styrtregn og hindre konsekvensene av vedvarende tørkeperioder – re-

etablering av myrer. 

4.2 Organisasjonsutvikling 
Vi etablerte Nittedal Elveforum i 2019 og har siden da utviklet organisasjonen for å sikre elva og den nære 

naturen i dalen vår. Vi arbeider for elva sitt ve og vel, og ønsker kanalisere miljøengasjement mange har 

for vår nære natur.  

Epost: nittedalelveforum@gmail.com 

Epostliste med interesserte og medlemmer som oppdateres og brukes til informasjon om dugnader og 

invitasjoner osv. 

Hjemmeside: https://www.nittedalelveforum.no/. 

Facebookside: https://www.facebook.com/NitelvasVenner/ 

Saker i Varingen: 

mailto:nittedalelveforum@gmail.com
https://www.nittedalelveforum.no/
https://www.facebook.com/NitelvasVenner/


- https://www.varingen.no/na-trapper-vi-opp-kampen-vil-du-vare-med-pa-oppryddingen/o/5-92-
388295  

- https://www.varingen.no/nittedal-elveforum-far-tidlig-julegave-av-handelens-miljofond-vi-kan-
betale-folk-som-er-med-a-plukke-soppel/s/5-92-379454  

- https://www.varingen.no/det-er-var-kreps-nedenfor-sagdammen/o/5-92-369602 
- https://www.varingen.no/nitelvas-ve-og-vel-i-kommuneplanen/o/5-92-362732 
- https://www.varingen.no/varkampanjen-langs-nitelva-starter-na/o/5-92-316495 

Innspill til høringsutvalg: Arealplan + Varingskollen  (SØK opp) 

- Høringssvar fra Nittedal Elveforum om programplan Varingskollen. Saksnummer 

20/01311 16. desember 2022 

- Høringssvar på Kommunens planprosess Samfunnsdelen, kommuneplan sak 20/03437. 15. 

september 2022  

- Høring kommunens arealdel - Varingskollen. Saksnummer 20/03437 

«Bekymringsmelding om kraftverk i Hakadalen» sendt til NVE, Statsforvalteren, kommunen, 

Leira/Nitelva vannområde mv. 25. mars 2022.  

Det er laget en liste over grunneiere langs Nitelva i samarbeid med kommunen. 

4.3 Elverydding 
Nitelvas bredd er full av søppel; nytt og gammelt. Det er mange ivrige søppel-plukkere i 

Nittedal – dere er ikke alene. I 2022 hadde Nittedal Elveforum to hovedkampanjer; en etter snøen gikk 

(påske) frem til første halvdel av mai (før hekkingen) og en høstkampanje sammenfallende med en lengre 

tørkeperiode med lav vannstand.  

Søppelet ble samlet ved veien og hentet av ROAF’s miljøpatrulje. Takk!  

Dette arbeidet blir nå forsterket av et prosjekt hvor vi har fått bidrag fra Handelens Miljøfond på 180 000 

kr. Dette prosjektet er forsterket med 75 000 kr fra Nittedal Kommune. Her skal vi:  

a) Kartlegge hvor søppelet finnes for å se etter kildene til søppel etter mal fra kartleggingsarbeid 

gjort i 80 elver på Vestlandet. 

b) Betale folk for oppsøkende miljøtjenester.  

c) Samarbeid med ROAF om å finne ut hvordan oppsøkende miljøtjenester kan organiseres og 

betales for slik at dette inngår i de kommunale tjenestene. Dugnad er en begrenset ressurs. 

d) Utred automatisk innsamling av flytende søppel i samarbeid med Spilltech.  

4.4 Fremmedartsprosjektet 

2022 var år to av tre i Kjempespringrøprosjektet. Målet er å fjerne alle bestander av 

Kjempespringfrø langs Nitelva. Videre skal vi identifisere og kartlegge andre fremmede 

plantearter, samt å spre kunnskap om problemet. Fremmede arter kommer fra hager og hageavfall 

og de sprer seg i naturen slik at de konkurrerer ut den lokale floraen. Slik ødelegges samspillet og 

utarmer livet langs elva.  

En enorm arbeidsinnsats ble lagt ned i 2022. Vi tror ikke at målet om å utrydde arten i 2023 

lenger er mulig. Vi oppdager stadig nye forekomster langs elva i områder som før ikke hadde 

slike arter. Et klima i endring gir forlenger sommervarmen slik at plantene blomstrer flere ganger 

samme år. Prosjektet gjennomføres i samarbeid med Nittedal kommune og grunneiere langs elva. 

Vi takker sponsorer for all støtte!  

https://www.varingen.no/na-trapper-vi-opp-kampen-vil-du-vare-med-pa-oppryddingen/o/5-92-388295
https://www.varingen.no/na-trapper-vi-opp-kampen-vil-du-vare-med-pa-oppryddingen/o/5-92-388295
https://www.varingen.no/nittedal-elveforum-far-tidlig-julegave-av-handelens-miljofond-vi-kan-betale-folk-som-er-med-a-plukke-soppel/s/5-92-379454
https://www.varingen.no/nittedal-elveforum-far-tidlig-julegave-av-handelens-miljofond-vi-kan-betale-folk-som-er-med-a-plukke-soppel/s/5-92-379454
https://www.varingen.no/det-er-var-kreps-nedenfor-sagdammen/o/5-92-369602
https://www.varingen.no/nitelvas-ve-og-vel-i-kommuneplanen/o/5-92-362732
https://www.varingen.no/varkampanjen-langs-nitelva-starter-na/o/5-92-316495


Kartleggingsarbeidet fortsetter parallelt med fjerning og informasjonsarbeid. Arbeidet er for stort 

til at enkeltpersoner og grunneiere klarer dette alene. Grunneier er ikke skyld i at disse 

bestandene sprer seg langs elva. Allikevel er det de som har ansvaret for å fjerne fremmede arter 

som har etablert seg på eiendommene. Vi vil øke oppmerksomheten og kunnskapen om dette i 

Nittedal. 

4.5 Kraftverk i Hakadal 

Det er to elvekraftverk i Hakadal. Vi sendte bekymringsmelding i mars 2022. Ved driftsstans 

strypes vannet til turbinene og for å sikre at elva nedstrøms ikke mister vannføringen er det 

installert en ventil i dammen. Konsekvensene av tiltaket kan vises ved NVEs 

vannføringsmålinger ved Fossen 3 km nedstrøms.  

Dersom elva strypes, har det store negative effekter på livet i Nitelva. Særlig ille er dette når 

utfallene sammenfaller med lav vannføring i tørre perioder sommerstid (stillestående varmt vann) 

og tørre kalde perioder vinterstid med lav temperatur som kan gi nedfrysing. I disse periodene går 

det også lengre tid før demningene har overløp og vannet på nytt går i elva.  

Vi har siden oppstart av foreningen vært i kontinuerlig dialog med Løvenskiold for å finne 

praktiske løsninger på disse problemene. Til tross for at luke er installert, trenger vi en nærere 

kontakt med Løvenskiold for å sikre at tiltaket er tilstrekkelig for å være bærekraftig. Det bør 

fremover vurderes hvorvidt kraftverkene skal inn under normal konsesjonsbehandling for 

elvekraftverk, hjemlet i de negative miljøpåvirkninger. 

4.6 «Tursti» langs Nitelva 

Nittedal Elveforum og andre miljø- og naturorganisasjoner i bygda deltok i samhandlingsmøte 

med kommunen. Da fikk ideen kraftig motbør. Denne ideen er parkert. 

4.7 Ny avløpsledning gjennom dalen 

Nittedal Elveforum og andre miljø- og naturorganisasjoner (Birdlife) deltok i dialogmøte med 

kommunen og utbygger 24. oktober 2022. Vi er glade for at man gjennomfører retningsstyrt 

boring slik at man ikke graver i eller ved elvebredden når kloakkledningen krysser elva. Vi tror 

allikevel det smarteste er å legge kloakkledningen i de stabile massene i sykkel og gangstien vest 

for Rv4 fra Mo og nordover, heller enn å gå over jorder og gjennom natur.  

4.8 Restaurering av myr 
Sammen med BirdLife og Naturvernforbundet er det initiert en arbeidsgruppe for restaurering av myrer i 

Nittedal. BirdLife og Nittedal kommune reetablerer våtmarksområde på Åneby.  

Fremover trengs søkelys på myrenes rolle for at Nittedal kan tilpasse seg et klima i endring. 

Våtmarksområdene langs vassdraget, fra de drenerte myrene og skogsområdene innpå åsene til 

våtmarksområder i dalen, må restaureres for å holde vannet tilbake og redusere flomtoppene i 

styrtregnsepisoder, og gi vann i elva i tørkeperioder. Slik sikres samfunnet sikres for en rimelig penge.  

Myrer er viktige habitat for fugl, innsekt og dyr essensielle for de miljøtjenester vi er avhengige av. At 

intakte myrene i tillegg lagrer karbon (ca 50 gram/kvadratmeter per år) – aldeles gratis, er en tjeneste vi 

trenger for å kompensere de utslipp vi ikke kan unngå i samfunnet. En drenert myr slipper oksygen ned i 

myra som gir forråtnelse slik at karbondioksid og metan lekker ut i atmosfæren.  



Vi må arbeide mer med grunneiere i dalen, på Romeriksåsen og i Nordmarka. De må forstå sin rolle i det 

hydrologiske bildet, naturtap, og økosystemtjenester. Eventuelle restaureringstiltak sikrer infrastruktur 

nedstrøms. Kommunen er selv en stor grunneier i Nittedal og vi forsøker hjelpe kommunen å sikre og re-

etablere sine egne våtmarksområder. Dette gir andre grunneiere et utstillingsvindu.  

Fremover vil vi for eksempel:  

- Drenerte myrområder rundt Svenskemyra ovenfor Ørfiske hvor kommunen er grunneier. Kontakt 

med SNO er etablert og vi arbeider med å etablere et prosjekt innen 15. mai (søknadsfrist til 

Viken). Samarbeid med Statens Naturoppsyn er etablert. Det blir befaring 8. juni kl 0900. 

- Haugsmåsan og Gaustadmåsan – etablere dialog med grunn eiger. 

- I forbindelse med utviklingsarbeidet i Varingskollen hvor det planlegges økt pumpeaktivitet til 

snøproduksjon. Snøproduksjon er mest egnet når det er som kaldest, noe som gjerne sammenfaller 

med lav vannføring i elva. Vi henstiller til at det innføres et minste vannføringsmål for 

vannuttaket. Vi ønsker også at Varingskollen deltar i restaurering av kroksjøene sør for 

Elvetangen som kan bidra som et vannreservoar for vannuttaket.  

4.9 Andre saker  

• Avrenning fra søppeldeponiet i Hakadal. Forbereder egenfinansiert prøvetaking nedstrøms NOHA 

Engadalen. 

• Slamproblematikk i Nitelva. Mudring. Avrenning fra landbruk og skogbruk. Kantsone. 

Høstpløying. 

• Utbygging av fire-felts Rv 4. Hva betyr det for vassdraget og vassdragsnære områder i 

Nittedal? 

• Tilbakeføre vann som opprinnelig tilhørte Nitelvas nedbørfelt fra ‘det store vannranet’ til 

vassdraget. Er i dialog med Oslo kommune for å tilbakeføre noen liter per sekund for at livet i 

Ørfiskebekken kan re-etableres.  

• Veisalt og saltforbruk i Nittedal. Følges reglene? 

• En kontinuerlig vannstreng gjennom bygda. Dette henger sammen med at det etableres frie 

vandringsveier for fisken i vassdraget og en minstevannføring forbi elvekraftverkene i Hakadal og 

på Rotnes. 

5. OPPSUMMERING OG VEIEN VIDERE 
Vi er glade for det arbeidet engasjerte Nittedøler gjør. Særlig er engasjementet i Fremmedartsprosjektet 

strålende.  

Gjennom året har vi blitt enda bedre kjent med elva og ikke minst med hverandre – både innad i styret og 

andre miljøengasjerte Nittedøler. Vi har bedret kommunikasjonsplattformene med en epostliste som 

holdes oppdatert. I tillegg har vi en facebook-side og en hjemmeside som stadig forbedres.  

Vi takker Nittedal kommune, samt ROAF, BirdLife og Lions, og grunneierne langs elva, Handelens 

Miljøfond, Statsforvalteren, leira Nitelva vannområde, for godt, konstruktivt og konfliktfritt samarbeid i 

året som har gått. La samarbeidet styrkes i 2023. 

Bare gjennom samarbeid kan vi nå våre langsiktige mål om ei søppelfri elv, ei elv uten uønskede arter i 

eller langs vassdraget, og ei elv med en god økologisk tilstand hvor økosystemene fungerer – ei elv som 

ikke skades av menneskelig aktivitet.  

Det ligger fortsatt et uforløst potensial i miljøengasjementet i Nittedal.  



Kjærligheten til nære naturen og elva er en av hovedgrunnene til at mange trives i bygda – naturen er 

viktig for vår identitet. Elveforumet skal være en, av flere, måter å kanalisere engasjementet på.  

 

Nittedal 1.03.2023 

 

Anders Nermoen      Randi Bang 

 

 
Karl Jan Aanes       Knut Holager 

 

 
Knut Olufsen       Hans Martin Monrad-Haslum 

 

 
Silje Iren Orli Gundersen     Lisa Redford 

 

 

 

  



Vedlegg 2: 

 



 

 
  



Vedlegg: Kjempespringfrøprosjekt 
 

 
 

 

Liste over eiendeler verdt over 1000 kr: 

Båt, båthenger, redningsvester, førstehjelpsskrin, ljåer, 2 ryddesager, 1 motorsag, diverse 

ryddeutstyr (spett og graveutstyr, spennbånd).   



Vedlegg: Budsjett 2023 

 
 

 
 

 

Nittedal Elveforum

kr 5 000.00

kr 5 000.00

kr 10 000.00

kr 20 000.00

kr 2 400.00

kr 5 000.00

kr 5 000.00

kr 2 600.00

kr 15 000.00

Overskudd kr 5 000.00

Møteutgifter

Diverse

Sum

Utgifter

Inntekter:

Adm. kostnad Søppelryddeprosjekt

Adm. kostnader Kjempespringfrø

Medlemsinntekter

Sum

Styreweb

Lokalleie

Søppelryddeprosjekt:

Inntekter:

Handelens Miljøfond kr 180 000.00

Nittedal Kommune kr 75 000.00

Sum inntekter kr 255 000.00

Utgifter:

Spilltech - utredning flytende søppel kr 25 000.00

NORCE, kartleggingsverktøy kr 50 000.00

Lønn vårkampanje (inkl feriepenger) kr 100 000.00

Forsikring søppelplukking kr 5 000.00

Lønn høstkampanje (inkl. feriepenger) kr 50 000.00

Adopsjon av elvestrekk kr 15 000.00

Sum utgifter kr 245 000.00

Overskudd til forening kr 10 000.00

Kjempepspringfrø prosjekt

Inntekter:

Statsforvalter kr 100 000.00

Søknad om 150 000 ekstra

Utgifter:

Lønn kr 80 000.00

Forsikring ansatte kr 5 000.00

Utstyr kr 10 000.00

Sum utg. kr 95 000.00

Overskudd kr 5 000.00


